

Nations Palestine Commission to take a place at the Council table.

At the same meeting the Council decided, under rule 39 of its provisional rules of procedure, to invite the representative of the Jewish Agency for Palestine to take a place at the Council table, and to extend a similar invitation to the Arab Higher Committee if it so requested.<sup>22</sup>

**42 (1948). Resolution of 5 March 1948**

[S/691]

*The Security Council,*

Having received General Assembly resolution 181 (II) of 29 November 1947 on Palestine, and having received from the United Nations Palestine Commission its first monthly report<sup>23</sup> and its first special report on the problem of security in Palestine,<sup>24</sup>

1. *Resolves* to call on the permanent members of the Council to consult and to inform the Security Council regarding the situation with respect to Palestine and to make, as the result of such consultations, recommendations to it regarding the guidance and instructions which the Council might usefully give to the Palestine Commission with a view to implementing the resolution of the General Assembly. The Security Council requests the permanent members to report to it on the results of their consultations within ten days ;

2. *Appeals* to all Governments and peoples, particularly in and around Palestine, to take all possible action to prevent or reduce such disorders as are now occurring in Palestine.

*Adopted at the 263rd meeting by 8 votes to none, with 3 abstentions (Argentina, Syria, United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland).*

**43 (1948). Resolution of 1 April 1948**

[S/714, I]

*The Security Council,*

*In the exercise* of its primary responsibility for the maintenance of international peace and security,

<sup>22</sup> The representative of the Arab Higher Committee took a place at the Council table at the 282nd meeting, on 15 April 1948.

<sup>23</sup> *Official Records of the Security Council, Third Year, Special Supplement No. 2*, document S/663.

<sup>24</sup> *Ibid.*, document S/676.

Nations Unies pour la Palestine à prendre place à la table du Conseil.

A la même séance, le Conseil a décidé, en vertu de l'article 39 de son règlement intérieur provisoire, d'inviter le représentant de l'Agence juive pour la Palestine à prendre place à la table du Conseil et d'adresser une invitation analogue au Haut Comité arabe, si celui-ci en faisait la demande<sup>22</sup>.

**42 (1948). Résolution du 5 mars 1948**

[S/691]

*Le Conseil de sécurité,*

*Saisi* par l'Assemblée générale de sa résolution 181 (II) du 29 novembre 1947 relative à la Palestine, et par la Commission des Nations Unies pour la Palestine de son premier rapport mensuel<sup>23</sup> et de son premier rapport spécial sur le problème de la sécurité en Palestine<sup>24</sup>,

1. *Décide* d'inviter les membres permanents du Conseil à se concerter et à tenir le Conseil de sécurité au courant de la situation en ce qui concerne la Palestine, et à lui faire, après s'être ainsi concertés, des recommandations quant aux directives et aux instructions que le Conseil pourrait utilement donner à la Commission pour la Palestine en vue de la mise en œuvre de la résolution de l'Assemblée générale. Le Conseil de sécurité invite ses membres permanents à lui faire rapport sur le résultat de leurs consultations dans un délai de dix jours ;

2. *Fait appel* à tous les gouvernements et à toutes les populations, en particulier à ceux de la Palestine et des pays avoisinants, pour qu'ils prennent toutes les mesures possibles en vue d'éviter ou de calmer les troubles que connaît actuellement la Palestine.

*Adoptée à la 263<sup>e</sup> séance par 8 voix contre zéro, avec 3 abstentions (Argentine, Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Syrie).*

**43 (1948). Résolution du 1<sup>er</sup> avril 1948**

[S/714, I]

*Le Conseil de sécurité,*

*En tant que* principalement responsable du maintien de la paix et de la sécurité internationales,

<sup>22</sup> Le représentant du Haut Comité arabe a pris place à la table du Conseil à la 282<sup>e</sup> séance, le 15 avril 1948.

<sup>23</sup> *Procès-verbaux officiels du Conseil de sécurité, troisième année, Supplément spécial n° 2*, document S/663.

<sup>24</sup> *Ibid.*, document S/676.

1. *Notes* the increasing violence and disorder in Palestine and believes that it is of the utmost urgency that an immediate truce be effected in Palestine :

2. *Calls upon* the Jewish Agency for Palestine and the Arab Higher Committee to make representatives available to the Security Council for the purpose of arranging a truce between the Arab and Jewish communities of Palestine ; and emphasizes the heavy responsibility which would fall upon any party failing to observe such a truce ;

3. *Calls upon* Arab and Jewish armed groups in Palestine to cease acts of violence immediately.

*Adopted unanimously at the 277th meeting.*

#### 44 (1948). Resolution of 1 April 1948

[S/714, II]

*The Security Council,*

*Having received*, on 9 December 1947, General Assembly resolution 181 (II) concerning Palestine dated 29 November 1947,

*Having taken note* of the United Nations Palestine Commission's first<sup>23</sup> and second<sup>25</sup> monthly progress reports and first special report on the problem of security,<sup>24</sup>

*Having called*, on 5 March 1948, on the permanent members of the Council to consult,

*Having taken note* of the reports made concerning those consultations,

*Requests* the Secretary-General, in accordance with Article 20 of the United Nations Charter, to convoke a special session of the General Assembly to consider further the question of the future government of Palestine.

*Adopted at the 277th meeting by 9 votes to none, with 2 abstentions (Ukrainian Soviet Socialist Republic, Union of Soviet Socialist Republics).*

#### 46 (1948). Resolution of 17 April 1948

[S/723]

*The Security Council,*

*Considering* its resolution 43 (1948) of 1 April 1948 and the conversations held by its President with the representatives of the Jewish Agency for Palestine and the Arab Higher Committee with a view to

<sup>23</sup> See page 14.

<sup>24</sup> See page 14.

<sup>25</sup> *Ibid.*, document S/695.

1. *Note* le redoublement des actes de violence et des désordres en Palestine et estime que la conclusion d'une trêve immédiate en Palestine présente un caractère d'extrême urgence ;

2. *Invite* l'Agence juive pour la Palestine et le Haut Comité arabe à envoyer des représentants au Conseil de sécurité en vue de la conclusion d'une trêve entre les communautés arabe et juive de Palestine et insiste sur la lourde responsabilité dont le poids retomberait sur celle des parties qui manqueraient à observer les conditions de cette trêve ;

3. *Invite* les groupes armés arabes et juifs de Palestine à mettre fin immédiatement aux actes de violence.

*Adoptée à l'unanimité à la 277<sup>e</sup> séance.*

#### 44 (1948). Résolution du 1<sup>er</sup> avril 1948

[S/714, II]

*Le Conseil de sécurité,*

*Ayant reçu*, le 9 décembre 1947, la résolution 181 (II) de l'Assemblée générale concernant la Palestine, datée du 29 novembre 1947,

*Ayant pris acte* des premier<sup>23</sup> et deuxième<sup>25</sup> rapports mensuels de la Commission des Nations Unies pour la Palestine sur le progrès de ses travaux, et du premier rapport spécial sur le problème de la sécurité<sup>24</sup>,

*Ayant invité*, à la date du 5 mars 1948, les membres permanents du Conseil à se consulter,

*Ayant pris note* des rapports établis au sujet de ces consultations,

*Invite* le Secrétaire général, conformément à l'Article 20 de la Charte des Nations Unies, à convoquer une session extraordinaire de l'Assemblée générale pour poursuivre l'examen de la question du gouvernement futur de la Palestine.

*Adoptée à la 277<sup>e</sup> séance par 9 voix contre zéro, avec 2 abstentions (République socialiste soviétique d'Ukraine, Union des Républiques socialistes soviétiques).*

#### 46 (1948). Résolution du 17 avril 1948

[S/723]

*Le Conseil de sécurité,*

*Considérant* sa résolution 43 (1948) du 1<sup>er</sup> avril 1948 et les conversations que le Président du Conseil de sécurité a eues avec les représentants de l'Agence juive pour la Palestine et du Haut Comité arabe, en

<sup>23</sup> Voir page 14.

<sup>24</sup> Voir page 14.

<sup>25</sup> *Ibid.*, document S/695.